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Anonymizováno dle Nařízení Evropského parlamentu a rady (EU) 2016/679,  

o ochraně osobních údajů 

                                       Zápis                                        Z7/021 
 

z 21. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 28.06.2018  

v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih, Mariánské náměstí 13, Brno 

 

Materiály: Rozneseny 22.06.2018. Elektronicky vloženy na webové schránky, k přihlášení + 

 odkaz na stažení xxx 

 

Materiály rozdané u prezence:  

9.1 Nový průvodní list materiálu Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih ke 31. 3. 2018 

- Zpráva Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih ze dne 28.06.2018 
 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 

3. Složení slibu člena ZMČ Brno-jih  

4. Volba pátého člena RMČ Brno-jih a stanovení pořadí členů RMČ pro zastupování 

místostarosty 

5. Stanovení počtu členů ZMČ Brno-jih a počtu podpisů na peticích  

6. Zpráva Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih 

7. Schválení účetní závěrky MČ Brno-jih za rok 2017 

8. Závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2017 

9. Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih ke 31. 3. 2018 

10. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za                          

1. čtvrtletí roku 2018 

11. Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci  

12. Rozpočtová opatření 

13. Předání VO Modřická TSB a.s. 

14. Prodej, směna majetku města Brna 

15. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna 

16. Kontrola výkonu samostatné působnosti svěřené orgánům MČ Brno-jih 

17. Různé 
 

 

Přítomni: 17 členů ZMČ Brno-jih - viz prezenční listina 

Přítomni:  p. Pavel Reich (omluven) 

          p. Petr Kittner (omluven) 
    

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.00 h – stav 17 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan místostarosta, přivítal členy zastupitelstva na 21. zasedání ZMČ Brno-

jih. Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály 22.06.2018 (elektronicky 

vloženy na webové stránky, k přihlášení + odkaz na stažení xxx které byly řádně zveřejněny a 

vyvěšeny. Materiály rozdané u prezence: 9.1 Nový průvodní list materiálu Mezitímní účetní 

závěrka MČ Brno-jih ke 31. 3. 2018; Zpráva Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih ze dne 

28.06.2018. 
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1.1 Program zasedání 
 

Pan místostarosta navrhl pozměnit program zasedání, přehodit bod 2 a 3, aby mohl nejdříve 

nový člen ZMČ složit slib. 

 

Hlasování o upraveném programu zasedání: 

Hlasování: pro – 16         proti – 0          zdržel se – 0 

Program zasedání byl schválen – se změnou bodu 2 a 3. 

 

1.2  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

Ing. David Rotrekl 

p. Marek Janíček 

 

Hlasování:  pro – 15        proti – 0           zdržel se – 1 

Za ověřovatele zápisu byli schváleni Ing. David Rotrekl a p. Marek Janíček. 

 

1.3 Schválení zápisu 20. ZMČ Brno-jih  Z7/020 ze dne 26.04.2018                              
 

Nebyla vznesena námitka k minulému zápisu ZMČ Brno-jih Z7/020 – považuje se zápis za 

schválený (není nutné hlasovat). 

Zápis 20. ZMČ Brno-jih Z7/020 byl schválen bez připomínek.  
                                    

 

ad 2) Složení slibu člena ZMČ Brno-jih 

 
2.1  

Složení slibu 
Pan tajemník v krátkosti informoval přítomné o vzniku mandátu p. Ing. René Turka.                      

Dne 12. 5. 2018 zemřel zastupitel a starosta p. Ing. Zdeněk Rotrekl. Dle výsledků voleb do 

obecních zastupitelstev se 1. náhradníkem za uvolněný mandát zastupitele stává pan                    

Ing. René Turek, nar. xxx, bytem xxx  

 

Mgr. Vařeka – tajemník úřadu, přečetl Slib člena Zastupitelstva, Městské části, statutárního 

města Brna:  

 

„Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu 

vykonávat svědomitě, v zájmu městské části a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony 

České republiky.“ 

 

Pan Ing. René Turek vstal a pronesl před zastupitelstvem slovo „slibuji“ a potvrdil svým 

podpisem.  

 

Následně pan místostarosta poblahopřál p. Turkovi a přivítal ho stiskem ruky.  
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ad 3) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

Dotazy, připomínky, podněty občanů – v délce 30 minut 18,07 h 
 

p. xxx: Na ul. Vídeňské směrem od bývalé půjčovny filmů  (na betonovém tarasu) je  hanlivý 

nápis na pana prezidenta republiky (cca 4 měsíce) – je potřeba to vyřešit. Ing. Rusler si vše 

poznamenal a pán nechal na sebe kontakt.  

 

Jelikož nebyly vzneseny ze strany občanů další dotazy, ukončil p. místostarosta tento bod 

jednání – 18,12 h. 

 

 

ad 4) Volba pátého člena RMČ Brno-jih a stanovení pořadí členů 

RMČ pro zastupování místostarosty 
 

Pan místostarosta navrhl neobsazovat místo starosty MČ Brno-jih, z důvodu úcty a zachování 

památky bývalého p. starosty Ing. Zdeňka Rotrekla. Po dohodě s Úřadem MČ Brno-jih, zda 

jsou schopni vše zvládnout bez starosty zvládnou, Úřad slíbil, že pomůže s prací MČ. O tomto 

návrhu je nutné hlasovat.  

 

4.1 Návrh p. místostarosty – neobsazovat místo starosty MČ Brno-jih 
 

Hlasování:    pro – 10         proti – 0         zdržel se – 5  (nehlasoval – 2) 

Usnesení bylo přijato – nebude obsazeno místo starosty MČ Brno-jih. 
 

 
4.2 Návrh na veřejnou volbu pátého člena RMČ Brno-jih 
 

Návrh p. místostarosty – volba 5. člena RMČ Brno-jih proběhne jako volba veřejná. 

 

Hlasování:    pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0   

Usnesení bylo přijato – volba pátého člena RMČ Brno-jih bude veřejná. 

 
4.3 Volba 3. členné mandátové a volební komise 
 

Návrhy: 

Ing. Böhmová:                   Bc. Hana Vilámová 

pí Bočková:                        Ing. David Rotrekl 

Mgr. Haluza:                      Roman Rektořík 

 
Hlasování: pro – 16          proti – 0          zdržel se – 1  

Byla schválena 3 členná  mandátová a volební komise ve složení – Bc. Hana Vilámová; 

Ing. David Rotrekl a p. Roman Rektořík. 

 
Pan místostarosta požádal členy mandátové a volební komise, aby si zvolili předsedu komise. 
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Mandátová a volební komise oznámila, že předsedkyní byla zvolena Bc. Hana Vilámová. 

4.4 Volba pátého RMČ Brno-jih (neuvolněného) 
 

Návrhy: 

Mgr. Haluza –  Ing. Zdeněk Harant  

Mgr. Ing. Kypr –  Ing. René Turek  

 

Předsedkyně mandátové a volební komise Bc. Hana Vilámová nechala hlasovat                         

o návrhu Mgr. Haluzy – Ing. Zdeněk Harant 

pro – 11          proti – 0          zdržel se – 6  
 

Předsedkyně mandátové a volební komise Bc. Hana Vilámová oznámila výsledky hlasování: 
 

Dalším pátým členem RMČ Brno-jih (neuvolněným) byl zvolen pan                   

Ing. Zdeněk Harant. 
 

Pan místostarosta Mgr. Haluza poděkoval mandátové a volební komisi a poblahopřál panu 

Ing. Zdeňku Harantovi ke zvolení.  

 
4.5 Stanovení  pořadí členů RMČ Brno-jih pro zastupování místostarosty 
 

Pan místostarosta navrhl ke svému zastupování první dva radní (pí Bočková a Ing. David 

Rotrekl), aby v době jeho nepřítomnosti, např. v době dovolené, mohli za něj podepisovat 

dokumenty. 
 

1. pí Jiřina Bočková 

Hlasování:    pro – 13         proti – 0         zdržel se – 4   

 

2. Ing. David Rotrekl 

Hlasování:    pro – 10         proti – 0         zdržel se – 7   

 

Zastupováním místostarosty MČ Brno-jih Mgr. Josefa Haluzy byli zvoleni 

paní Jiřina Bočková a Ing. David Rotrekl. 

 
 

ad 5) Stanovení počtu členů ZMČ Brno-jih a počtu podpisů na 

peticích  
 

5.1 

Volby do zastupitelstev obcí – stanovení počtu členů ZMČ Brno-jih a počtu 

podpisů na peticích 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 106. zasedání dne 05.06.2018 

 

Komentář :  

Zákon o obcích stanoví povinnost projednat a schválit v ZMČ Brno-jih a následně                    

zveřejnit na úřední desce počet členů ZMČ, který bude volen (v souladu  s § 67, 68 zákona                 

č. 128/2000 Sb.) a současně ve stejném termínu stanovit i zveřejnit počet podpisů na peticích 
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pro kandidaturu nezávislého kandidáta nebo sdružení (v souladu s § 21 odst. 4 zákona                      

č. 491/2001 Sb.).   

počet obyvatel na území MČ Brno-jih k 1.1.2018                                9 626 

pro nezávislé kandidáty 3 % podpisů                                                   289 

pro sdružení nezávislých kandidátů  7 % podpisů                              674 

 

Projednáno na 106. zasedání RMČ Brno-jih dne 6. 6. 2018. RMČ Brno-jih  doporučuje 

stanovit v souladu se zněním § 67, 68 zákona č. 128/2000 Sb., v platném znění,  počet členů 

ZMČ  Brno-jih, který má být zvolen, na 19 členů.  

Rada dále doporučuje  stanovit v souladu se zněním § 21, odst. 4, zákona č. 491/2001 Sb., 

v platném znění, počet podpisů na peticích pro kandidaturu nezávislého kandidáta na 289 

podpisů a pro kandidaturu sdružení nezávislých kandidátů  na 674 podpisů.    

  

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih  stanovuje v souladu se zněním § 67, 68 zákona č. 128/2000 Sb.,  v platném 

znění, počet členů ZMČ Brno-jih, který má být zvolen, na 19 členů.  ZMČ  Brno-jih dále 

stanovuje  v souladu se zněním § 21, odst. 4, zákona  č. 491/2001 Sb., v platném znění, počet 

podpisů na peticích  pro kandidaturu nezávislého kandidáta na 289 podpisů a pro 

kandidaturu sdružení nezávislých  kandidátů  na 674 podpisů. ZMČ Brno-jih ukládá 

tajemníkovi výše uvedené údaje zveřejnit zákonným způsobem.                                 

 

 

Hlasování:     pro – 14         proti – 0         zdržel se – 3 

Usnesení bylo přijato 
 

 

ad 6) Zpráva Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih  
Materiál předložen na zasedání ZMČ 

6.1 

Zápis ze zasedání kontrolního výboru ZMČ Brno – jih  

                                     ze dne 28. 6. 2018 
 

 místo konání :  ÚMČ Brno-jih, Mariánské náměstí 13, Brno, zasedací místnost  

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Přítomni členové:    Radek Ponížil – předseda, Petr Lamparter, Lukáš Boula 

Hosté: 

 

 Program:  

1.   Kontrola platů Koupaliště Brno-jih p.o. od jeho vzniku   

2.   Kontrola smluv o pronájmech Koupaliště Brno-jih p.o. od jeho vzniku   

3.   Parkování vozidel W.A.K. v parku Plotní 

4.   Investiční akce: "Venkovní posilovna a rozběhová dráha Brno, ul. Jezerní" 

5.   Investiční akce: "Parkoviště Chleborádova" 

6.   Reklamace povrchu biotopu 

7.   Studie "Rekonstrukce a modernizace budovy K lávce 15, Brno" 

  

1.  Dodané materiály jsou neúplné. Bylo zažádáno o doplnění materiálů. Při dalším zasedání 

kontrolního výboru by bylo vhodné konzultovat materiály s účetní p.o.. Po stanovení termínu 

zasedání bude požádána rada městské části Brno - jih o zajištění této konzultace.  
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2. Kontrolní výbor čeká na materiál k bodu. 

 

3. Kontrolní výbor konstatuje na základě dodaných dokumentů z bytového odboru, že vozidla 

stavební firmy parkují na ploše bez oprávnění nadále. Situace řešena s městskou policií. 

Kontrolní výbor doporučuje radnici, aby při podobně velké realizaci stavby, kde je sama 

investorem, stavební firmě parkovací místa po dobu stavby určila. 

 

4. Kontrolnímu výboru bylo předloženo vyjádření projektanta, který specifikoval 

nerealizované položky. Celkem se jedná o tři položky v celkové hodnotě 55 436,-Kč (bez 

DPH). Kontrolní výbor konstatuje, že v těchto položkách došlo k proplacení neodvedené 

práce. 

 

5. Kontrolní výbor konstatuje, že investiční záměr/projekt byl radnici předán od zhotovitele 

bez cenové kalkulace (výkaz výměr). 

 

6. Kontrolní výbor čeká na materiály k bodu. 

 

7. Kontrolní výbor si vyžádal od xxx kopii studie "Rekonstrukce a modernizace budovy K 

lávce 15, Brno". Kontrolní výbor po prostudování studie konstatuje: 

 

1. Datum vyhlášení zakázky je 25. 9. 2017 

    Objednávka vystavena 4. 10. 2017 

    Studie předána 3. 11. 2017 

    Studie vypracována Květen 2017. 

 

2. Studie je vedena a objednána pod názvem "Rekonstrukce a modernizace budovy 

K lávce 15, Brno" 

     Zaslaná studie se jmenuje "Víceúčelový objekt – Biotop – Brno Jih". 

  

3. Studie je objednaná a fakturována u xxx 

    Studii vypracoval HEXAPLAN INTERNATIONAL( 05/2017). 

 

Hlasování kontrolního výboru: 

Pro - 3 , Proti - 0 , Zdržel - 0 

 

Zapsal: Radek Ponížil,  28. 6. 2018 

 
 

Pan místostarosta z důvodu, že tento materiál obdrželi členové zastupitelstva až na tomto 

zasedání, tzv. „na stůl“, navrhl přerušit zasedání na několik minut, aby si jej zastupitelé mohli 

přečíst a zprávu si nastudovat. 

 

 

Dotaz p. Kypra – V průvodním dopise, kde je seznam materiálů je uvedeno, že „nejsou 

předkládány žádné materiály“. Proč materiály neobdrželi spolu s ostatními materiály, které 

obdrželi?  

 

Odp. p. místostarosta – Dnes zasedal Kontrolní výbor ZMČ Brno-jih. Při přípravě materiálů 

na zastupitelstvo, jsme nakládali s materiály, které jsme v tu chvíli měli k dispozici. 
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Návrh p. místostarosty na přerušení zasedání v délce 5 minut 18.25 -18.30 h: 

Hlasování:     pro – 13         proti – 0         zdržel se – 4 

Usnesení bylo přijato – přestávka v délce 5 minut 18.25 – 18.30 h. 

 
Po přestávce pan místostarosta doporučil zastupitelům, aby zprávu pročítali a projednávali 

bod po bodu, jak dostal Kontrolní výbor ZMČ za úkol prošetřit. 

 

1.   Kontrola platů Koupaliště Brno-jih p.o. od jeho vzniku   

1.  Dodané materiály jsou neúplné. Bylo zažádáno o doplnění materiálů. Při dalším zasedání 

kontrolního výboru by bylo vhodné konzultovat materiály s účetní p.o.. Po stanovení termínu 

zasedání bude požádána rada městské části Brno - jih o zajištění této konzultace.  

 

Ing. Mgr. Kypr – Zadání úkolů bylo na posledním ZMČ (26. 4. 2018), za 2 měsíce není Úřad 

schopen dodat požadované materiály. Ředitel Koupaliště, p.o., mohl poskytnout Kontrolnímu 

výboru ZMČ materiály za 1- 2 týdny. Pan ředitel by tu měl být k dispozici. 

 

p. místostarosta – Pan ředitel Koupaliště, p.o., by tu dnes byl, ale měl z dřívějška zaplacenou 

dovolenou. Až se vrátí z dovolené, požádají účetní a pokusí se dohledat potřebné materiály. 

 

Ing. Mgr. Kypr – Pana ředitele viděl na Koupališti – byl na dovolené? Jak je možné, že za               

2 měsíce nedodali mzdové listy? Jestliže ředitel neplní své povinnosti, ať odejde.  

 

p. místostarosta – Podotkl, že od pana Kypra „to sedí“. Až se p. ředitel vrátí z dovolené, bude 

se tomu p. místostarosta věnovat. 

 

 

 

2.   Kontrola smluv o pronájmech Koupaliště Brno-jih p.o. od jeho vzniku   

2. Kontrolní výbor čeká na materiál k bodu. 

 

p. místostarosta – Uvedl, že se jedná o stejný případ. I v tomto případě garantuje za Radu, že 

bude podpora z její strany. 

 

Ing. Mgr. Kypr – Požaduje stanovení termínu, dokdy Kontrolní výbor ZMČ obdrží 

požadované materiály.                

 

p. místostarosta – Do 14 dnů obdrží Kontrolní výbor ZMČ požadované materiály.  

 

Ing. Mgr. Kypr – Materiály, které měli dodat za 2 měsíce. Prosí toto zaprotokolovat. 

 

 

 

3.   Parkování vozidel W.A.K. v parku Plotní 

3. Kontrolní výbor konstatuje na základě dodaných dokumentů z bytového odboru, že vozidla 

stavební firmy parkují na ploše bez oprávnění nadále. Situace řešena s městskou policií. 

Kontrolní výbor doporučuje radnici, aby při podobně velké realizaci stavby, kde je sama 

investorem, stavební firmě parkovací místa po dobu stavby určila. 
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p. místostarosta – Budeme se tím zabývat při dalších stavbách.  

 

4.   Investiční akce: "Venkovní posilovna a rozběhová dráha Brno, ul. Jezerní" 

4. Kontrolnímu výboru bylo předloženo vyjádření projektanta, který specifikoval 

nerealizované položky. Celkem se jedná o tři položky v celkové hodnotě 55 436,-Kč (bez 

DPH). Kontrolní výbor konstatuje, že v těchto položkách došlo k proplacení neodvedené 

práce. 

 

p. místostarosta – RMČ předala právníkům, aby konali. Dojde k vymáhání těchto finančních 

prostředků.  

 

Ing. Mgr. Kypr – Přebíral pan Kittner a p. Ing. Zdeněk Rotrekl – probíhala čilá komunikace 

(dočetl se o částce ve výši 70.000,- Kč). Firma se k tomu hlásí a dodělá to, až bude lajnování. 

Neví, co jsou další 2 položky. Nebyl hotový povrch, z technických důvodů nešlo nalajnovat.  

 

p. místostarosta – Uvedl, že je to opět výklad p. Kypra. Věci se mají jinak. Firma má dodělat 

v rámci stavby „nedodělky“.   

 

Ing. Rusler – Doplnil, že se jedná o úpravy a odvoz zeminy z hřiště u. Zelná. Měli vrátit 

finanční prostředky. Vrátili pouze 23.000,- Kč (bylo v pátek ve výpisu z účtu – potvrdila               

Ing. Bártová). Věc předali právníkům. 

 

 

5.   Investiční akce: "Parkoviště Chleborádova" 

5. Kontrolní výbor konstatuje, že investiční záměr/projekt byl radnici předán od zhotovitele 

bez cenové kalkulace (výkaz výměr). 

 

p. místostarosta – Konstatoval, že tak to bylo. Nechali jsme dodělat rozpočet, vyhlásili 

výběrové řízení (už je uzavřeno). Je podepsaná smlouva na „Vybudování odstavné plochy 

Chleborádova“. Začalo se dělat a mělo by být dokončeno. 
 

p. Janíček – Vrací se k bodu 4. Jestliže vrátili pouze část peněz, zřejmě částku rozporují. 
 

Ing. Rusler – Na účet přišla pouze částka, bez vysvětlení (nic ani v poznámce), nebyl žádný 

průvodní dopis. 

 

 

6.   Reklamace povrchu biotopu 

6. Kontrolní výbor čeká na materiály k bodu. 

 

Ing. Mgr. Kypr – Měl poznačeno v diáři, že 30. 4. 2018 měla proběhnout schůzka s firmou. 

 

p. místostarosta – Uvedl, že se zpracovává posudek.  

 

Ing. Rusler – Toto potvrdil. Posudek se zpracovává. Závěr ještě nemáme. Pouze ústně se 

k tomuto vyjádřili. 

 

Ing. Mgr. Kypr – Požadavek na p. místostarostu, aby mu sdělil ústní závěr znalce. 

 



9 

 

p. místostarosta – Znalec se vyjádřil v tom směru, že se s tím musí něco dělat (že je to nutné 

opravit). Co konkrétně se dozvíme, až budou závěry.  

 

Ing. Mgr. Kypr – Požadavek toto zaprotokolovat. 

7.   Studie "Rekonstrukce a modernizace budovy K lávce 15, Brno" 

7. Kontrolní výbor si vyžádal od xxx kopii studie "Rekonstrukce a modernizace budovy K 

lávce 15, Brno". Kontrolní výbor po prostudování studie konstatuje: 

 

1. Datum vyhlášení zakázky je 25. 9. 2017 

    Objednávka vystavena 4. 10. 2017 

    Studie předána 3. 11. 2017 

    Studie vypracována Květen 2017. 

 

2. Studie je vedena a objednána pod názvem "Rekonstrukce a modernizace budovy 

K lávce 15, Brno" 

     Zaslaná studie se jmenuje "Víceúčelový objekt – Biotop – Brno Jih". 

  

3. Studie je objednaná a fakturována u xxx 

    Studii vypracoval HEXAPLAN INTERNATIONAL( 05/2017). 

 

p. místostarosta – Studie byla objednána 4. 10. 2017 a vypracována 5/2017. Dle jeho soudu, 

co je vydáváno za studii, tak studie není. Studie má jiný název, jiného zpracovatele a nesedí to 

datumově. Měli bychom rozhodnout, co s tím budeme dělat. 

 
Ing. Harant – Doporučuje, aby se Úřad písemně obrátil na toho, kdo fakturoval – xxx. 

Z jakého důvodu byla vypracována 5/2017, když byla objednána 10/2017. Písemně vyžádat 

vysvětlení a na základě jeho vyjádření předat právníkovi úřadu. 

 

p. místostarosta – Dotaz na p. Ponížila, zda xxx kontaktovali? 

 

p. Ponížil – Potvrdil, že ano. Kontaktoval ho Ing. Lamparter. 

 

Ing. Lamparter – Uvedl, že po minulém zastupitelstvu poslal xxx e-mail. Do týdne na e-mail 

mu poslal tuto studii. Dle něj se jedná o formální nekázeň, která by se mohla vyjasnit. 
 

Ing. Böhmová – Studie byla objednána pod jiným názvem "Víceúčelový objekt – Biotop – 

Brno Jih". Není přesný název a neodpovídá objednávce. Skutečnost neodpovídá tomu, co bylo 

objednáno. Přestože subdodavatelem byla firma HEXAPLAN INTERNATIONAL, ale peníze 

si vzal xxx. Bude tam cosi „nekalého“. 
 
p. místostarosta – Formální pochybění by bral, kdyby neseděla ze tří věcí jedna, ale nesedí 

nic. Vzneseme písemný dotaz. Pro RMČ je to několik úkolů 1,2,6 (Koupaliště) a 7. 

 
p. Janíček – Měla by se prověřit kvalita podlah MŠ Záhumenice – zřejmě to vypadlo z úkolů. 

 
Ing. Mgr. Kypr – Požadavek navrhoval  p. Kittner. 

 

p. místostarosta – Ověřovatelem zápisu byl p. Janíček. Garantuje, že to tam nebylo, když se 

připravoval se na zastupitelstvo, pečlivě zápis pročítal. 
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p. Janíček – Navrhuje do bodu 6 zařadit úkol pro Kontrolní výbor ZMČ – prověření zakázky 

na podlahy na MŠ Záhumenice (opakovaná reklamace), jakým způsobem je to vyřešeno. 

pí ředitelka Lejsková – Uvedla, že nic písemného nepodávala. Předtím se bavili o tom, že by 

bylo potřeba podlahy vyspravit – potom se vyspravilo. 
 
p. místostarosta – Byl problém s dodavatelem, kterého vybral p. Kypr. Dotázal se paní 

ředitelky Lejskové, zda je to v pořádku? Ta mu potvrdila, že ano. Opravovalo se vícekrát, 

nebyly lišty, teď už je to v pořádku. 
 
p. Janíček – Stahuje svůj návrh. 
 

ad 7) Schválení účetní závěrky MČ Brno-jih za rok 2017 

 

Pan místostarosta požádal zastupitele, aby si na průvodním listě opravili písařské chyby: 

V Obsahu: 2.Výsledek hospodaření  - ke 31.12.20167 opravit datum: ke 31.12.2017. Dále               

v Projednáno:  „že na základě předložených či vyžádaných podkladů zjistil, že schvalovaná 

účetní závěrka poskytuje“ opravit: zjistila. 

 

7.1 

Schválení účetní závěrky MČ Brno-jih za rok 2017 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 107. zasedání dne 20.06.2018 

 

Zdůvodnění: 

V souladu s novelou zákona o účetnictví č. 563/1991 Sb. ve znění pozdějších předpisů, 

konkrétně § 4 odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky 

na organizaci schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob 

poskytování součinnosti osob zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo 

financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých 

vybraných účetních jednotek“ dne 22. 7. 2013. Tato vyhláška nabyla účinnosti dne 1. 8. 2013 

a byla oficiálně vydaná ve sbírce zákonů dne 31. 7. 2013.  

Podle zákona č.128/2000 Sb., § 84 odst.2 písm. b) je zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo jiné 

schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni. 
 

Obsah:  
A. Stručný obsah důležitých ustanovení vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních 

závěrek 

některých vybraných účetních jednotek 

B. Podklady pro schválení účetní závěrky 

     1.Účetní závěrka  

        1.1 Rozvaha - ke 31.12.2017 

        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 31.12.2017  

        1.3 Příloha – ke 31.12.2017 

        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 31.12.2017 

        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 31.12.2017 

     2.Výsledek hospodaření  - ke 31.12.2017 a jeho rozdělení 

     3. Zpráva auditora o výsledku přezkoumání  hospodaření a ověření účetní závěrky – ke 

31.12.2017 
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     4. Roční zpráva o výsledcích finančních kontrol za rok 2017  

     5. Inventarizační zpráva včetně přílohy č.1 – Seznamu inventurních soupisů a dodatečných  

         Inventurních soupisů – ke 31.12.2017 

     6. Návrh protokolu o schválení účetní závěrky za rok 2017 schvalujícím orgánem 

Projednáno:  RMČ Brno jih schválila na svém R7/107 zasedání dne 20. 6. 2018. 

RMČ Brno-jih schvaluje účetní závěrku MČ Brno-jih za r. 2017, vzhledem ke skutečnosti, 

že na základě předložených či vyžádaných podkladů zjistila, že schvalovaná účetní závěrka 

poskytuje v rozsahu skutečností podle § 4 ZoÚ věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví                 

a finanční situace účetní   jednotky. RMČ Brno-jih rovněž schvaluje hospodářský výsledek 

MČ Brno-jih za rok 2017 a jeho rozdělení. RMČ Brno-jih postupuje tento materiál ZMČ 

Brno-jih. 

 

Usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje účetní závěrku MČ Brno-jih za rok 2017, v souladu 

s ustanovením  § 84 odst. 2, písm. b) zákona č.128/2000Sb., o obcích v platném znění, 

vzhledem ke skutečnosti, že na základě předložených či vyžádaných podkladů zjistilo, že 

schvalovaná účetní závěrka poskytuje v rozsahu skutečností podle § 4 ZoÚ věrný a poctivý 

obraz předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. ZMČ Brno-jih rovněž schvaluje 

hospodářský výsledek MČ Brno-jih za rok 2017 a jeho rozdělení.  
 

 

Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 

ad 8) Závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2017 

 

8.1 

Závěrečný účet MČ Brno-jih za r. 2017 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 106. zasedání dne 05.06.2018 

 

Obsah:  
A. Hlavní činnost 

     1.Účetní závěrka  

        1.1 Bilance aktiv a pasiv hlavní (rozpočtové) činnosti - ke 31.12.2017 

        1.2 Výkaz zisku a ztrát hlavní (rozpočtové) činnosti - ke 31.12.2017  

        1.3 Bilance příjmů a výdajů (rozpočtové) činnosti – ke 31.12.2017 

     2.Výsledek hospodaření ve schvalovacím řízení za hlavní (rozpočtovou) činnost – účet 431 0317 

        2.1 Finanční vypořádání za rok 2017 

     3. Tvorba a použití peněžních fondů 2017 

     4. Monitoring hospodaření MČ Brno-jih za rok 2017 

B. Vedlejší hospodářská činnost – bytový odbor 

     5. Výsledek hospodaření ve schvalovacím řízení za vedlejší hospodářskou činnost – účet 431 0017          

C. Příspěvkové organizace 

D. Ověření výsledků hospodaření auditorem  

Příloha č. 1 – Přehled o plnění rozpočtu za rok 2017 

Příloha č. 2 – Kompletní zpráva auditora za rok 2017 
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Projednáno:  RMČ Brno jih schválila na svém R7/106 zasedání dne 5. 6. 2018. 

RMČ Brno-jih schvaluje závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2017 s vyjádřením souhlasu 

s celoročním hospodařením – bez výhrad, který obsahuje údaje o plnění rozpočtu příjmů               

a výdajů v plném členění podle rozpočtové skladby, údaje o hospodaření s majetkem                      

a o dalších finančních operacích, včetně tvorby a použití peněžních fondů, vlastní vyúčtování 

hospodaření hlavní činnosti včetně ukazatele monitoringu hospodaření za MČ Brno-jih, 

výsledky hospodaření příspěvkových organizací, hospodaření vedlejší hospodářské činnosti-

bytového odboru, výsledek přezkoumání hospodaření auditorem a postupuje tento materiál 

ZMČ Brno-jih. 

 

Usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje v souladu s ustanovením §17 zákona č.250/2000 Sb.               

o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů a  § 84 odst.2, písm. b) zákona č.128/2000 Sb., 

o obcích v platném znění „Závěrečný účet MČ Brno-jih za r. 2017 s vyjádřením souhlasu 

s celoročním hospodařením – bez výhrad. 
 

 

Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 

ad 9) Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih ke 31. 3. 2018 

 

Pan místostarosta zdůvodnil předložení nového materiálu – průvodní list, tzv. „košilka“ 

k bodu 9.1. Ve Zdůvodnění: vypadla první věta: „V souladu s novelou zákona o účetnictví                         

č. 563/1991 Sb., ve znění pozdějších předpisů, konkrétně § 4,“. Tento bod je předkládán 

pouze na vědomí. 

 

9.1 

Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2018  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 107. zasedání dne 20.06.2018 

Materiál – „košilka“ k bodu 9.1 rozdán u prezence 

Zdůvodnění: 

V souladu s novelou zákona o účetnictví č. 563/1991 Sb., ve znění pozdějších předpisů, 

konkrétně § 4, odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky 

na organizaci schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob 

poskytování součinnosti osob zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo 

financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých 

vybraných účetních jednotek“ vyhláškou č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování 

účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek, ze dne 22. 07. 2013. Vydáním 

vyhlášky se naplňuje ustanovení § 4 odst. 8 písm. w) zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, 

v platném znění.  
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Povinnost schvalovat účetní závěrku je vymezena zákonem č. 239/2012 Sb., kterým se mění 

zejména zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, a zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 

zřízení), oba v platném znění.   

Podle zákona č.128/2000 Sb., § 84 odst.2 písm. b) je zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo jiné 

schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni. 

 

Obsah:  
A. Podklady pro schválení účetní závěrky 

     1.Mezitímní účetní závěrka  

        1.1 Rozvaha - ke 31. 3. 2018 

        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 31. 3. 2018  

        1.3 Příloha – ke 31.3.2018 

        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 31. 3. 2018 - nepovinné 

        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 31. 3. 2018 - nepovinné 

     2. Obecné informace vztahující se k některým výše uvedeným účetním výkazům 

     3. Informativní zpráva o plnění příjmů a výdajů ke 31. 3. 2018  

 

Projednáno v RMČ Brno-jih:   

Předložení informativní zprávy: 
RMČ Brno-jih bere na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 31. 3. 2018, 

čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných rizik a ztrát ve 

vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 

Nebyly shledány závažné nedostatky. RMČ Brno-jih tento materiál vzala na vědomí na                 

107. zasedání konaném dne 20. 6. 2018 a postoupila materiál ZMČ Brno-jih. 

 

Předložení informativní zprávy: 
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 31. 3. 2018, 

čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných rizik a ztrát ve 

vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 

Nebyly shledány závažné nedostatky.  

 

 

ad 10) Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu 

MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2018 

 

10.1 

Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 

1. čtvrtletí roku 2018 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 107. zasedání dne 20.06.2018 

 
Komentář:  

Na základě novely zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů                

§ 15 je územní samosprávný celek povinen vykonávat kontrolu svého hospodaření po celý 

rozpočtový rok.  

 

Přílohy: 

Příloha č. 1 – tabulky plnění rozpočtu za 1. čtvrtletí roku 2018 
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Projednáno v RMČ Brno-jih:   

Na 107. zasedání dne 20. 6. 2018 RMČ Brno-jih vzala na vědomí předloženou zprávu                      

o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí r. 2018                      

a postoupila tento materiál zastupitelstvu MČ Brno-jih. 

 

Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí předloženou zprávu  o vykonané kontrole hospodaření                

a plnění  rozpočtu MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí r. 2018 – viz příloha. 

                       

  

ad 11) Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 

určených k postupné realizaci  

 

11.1 

Doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné 

realizaci“. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 107. zasedání dne 20.06.2018 

 

Komentář: 

Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih  doplňujeme do „Seznamu investičních akcí v MČ 

Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“ 

následující body:  
Oddíl/§   3111     Položka 6121 

ORG: 0763111000014    MŠ Kšírova – revitalizace školní zahrady 

 

Oddíl/§   3612     Položka 6121 

ORG: 0763612000015   Rekonstrukce lodžií v bytových domech – I. etapa Hodonínská 1-15, 21-23 

                                                                                                            II. etapa Za Mostem 2-16 

                                                                                                            III. etapa Schwaigrova 1-11 

                                                                                                            IV. etapa Schwaigrova 23-27, 

                                                                                                                            Za Školou 5-9 

Oddíl/§   3745     Položka 6121 

ORG: 0763745000018     h)  Perunova (včetně vybudování pietního místa) 

 

Oddíl/§   6171      Položka 6121  

ORG: 0766171000024      Vybudování elektroměrových rozvaděčů 

 

Oddíl/§   6171      Položka 6122  

ORG: 0766171000025      Docházkový systém pro ÚMČ Brno-jih 

 

 
Příloha: 

Příloha č.1a) – Seznam investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci  

 
Projednáno v RMČ Brno-jih:  

Rada městské části Brno-jih 107. zasedání dne 20. 6. 2018 
RMČ Brno-jih schvaluje doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné 

realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“, a to následovně:  

Oddíl/§   3111     Položka 6121 
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ORG: 0763111000014   MŠ Kšírova – revitalizace školní zahrady 

Oddíl/§   3612     Položka 6121 

ORG: 0763612000015   Rekonstrukce lodžií v bytových domech – I. etapa Hodonínská 1-15, 21-23 

                                                                                                            II. etapa Za Mostem 2-16 

                                                                                                            III. etapa Schwaigrova 1-11 

                                                                                                            IV. etapa Schwaigrova 23-27, 

                                                                                                                            Za Školou 5-9 

Oddíl/§   3745     Položka 6121 

ORG: 0763745000018     h)  Perunova (včetně vybudování pietního místa) 

Oddíl/§   6171     Položka 6121 

ORG: 0766171000024     Vybudování elektroměrových rozvaděčů 

Oddíl/§   6171     Položka 6122 

ORG: 0766171000025     Docházkový systém pro ÚMČ Brno-jih 

RMČ Brno-jih postupuje tento materiál ZMČ Brno-jih. 
 

 

Pan místostarosta informoval o záměru vybudovat v parku Perunova pietní místo pro 

bývalého pana starostu Ing. Zdeňka Rotrekla. Je to rozpracovaná věc, požádali jsme                          

p. xxx, kováře z Horních Heršpic a sehnali kameníka, který ve spolupráci s p. xxx, důstojně 

zpracuje a vybuduje toto pietní místo. 
 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na p. místostarostu ohledně vybudování elektroměrových rozvaděčů. 

Dále dotaz na školní zahradu MŠ Kšírova. 
 

p. místostarosta – Vybudování elektroměrových rozvaděčů : 1) Přízřenice ul. Modřická                      

2) ul. Hradlová. MŠ Kšírova: Plánuje se rozšíření zahrady směrem ke Spartě. 

 
 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih schvaluje doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených 

k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“, a to následovně:  

Oddíl/§   3111     Položka 6121 

ORG: 0763111000014   MŠ Kšírova – revitalizace školní zahrady 

Oddíl/§   3612     Položka 6121 

ORG: 0763612000015   Rekonstrukce lodžií v bytových domech – I. etapa Hodonínská 1-15,  

21-23 

                                                                                                        II. etapa Za Mostem 2-16 

                                                                                                        III. etapa Schwaigrova 1-11 

                                                                                                        V. etapa Schwaigrova 23-27, 

                                                                                                                            Za Školou 5-9 

Oddíl/§   3745     Položka 6121 

ORG: 0763745000018     h)  Perunova (včetně vybudování pietního místa) 

Oddíl/§   6171     Položka 6121 

ORG: 0766171000024     Vybudování elektroměrových rozvaděčů 

Oddíl/§   6171     Položka 6122 

ORG: 0766171000025     Docházkový systém pro ÚMČ Brno-jih 
 

 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 
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ad 12) Rozpočtová opatření 
 

12.1  

Rozpočtové opatření č. 5/2018/a  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 106. zasedání dne 05.06.2018 

 
Komentář: 
 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

- nahodilé příjmy ostatní, jako zbytek z rezervy na mzdy za 12/2017; neinvestiční transfer 

z MPSV ČR na SPOD; přijatý neinvestiční dar od firmy SUEZ Využití zdrojů a.s. na 

„Jihobrněnský dětský den“; odvod z investičního fondu zřízené PO Koupaliště Brno-jih ve 

výši odpisů; neinvestiční přijatý transfer od města – 20% z prodeje majetku města Brna za rok 

2017 v rámci finančního vypořádání. 

 

Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  

- sociální pohřby, pro zesnulé na území MČ Brno-jih (povinnost MČ); navýšení příspěvku na 

činnost zřízené PO – Koupaliště Brno-jih ve výši ztráty hospodářského výsledku za rok 2017; 

nákup materiálu na pořízení zámků na skříně v souvislosti s nařízením EU o GDPR pro ÚMČ 

Brno-jih; rozdělení neinvestiční dotace z MPSV ČR na SPOD do jednotlivých výdajových 

položek na cca polovinu roku 2018; navýšení položky na kulturu – služby z poskytnutého 

daru od firmy SUEZ Využití zdrojů a.s.; navýšení příspěvku na provoz pro Koupaliště Brno-

jih ve výši odpisů; navýšení položky kapitálových rezervy z prodeje majetku města Brna pod 

ÚZ 100; vratka nevyčerpaných částek z poskytnutých transferů za volby uskutečněné v roce 

2017, tj. přípravná fáze volby prezidenta ČR a volby do Parlamentu ČR a rovněž vratka 

nevyužité části dotace na SPOD za rok 2017 a ostatní přesuny mezi položkami dle potřeb                 

a požadavků ÚMČ Brno-jih.  

Příloha:  

1. Rozpočtové opatření č. 5/2018/a – tabulka. 
 

Projednáno v RMČ Brno-jih:   

RMČ Brno-jih RO č. 5/2018/a odsouhlasila na 106. zasedání R7/106 konaném dne 5. 6. 2018 

a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   
 

 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz z jakého důvodu došlo ke ztrátě u Koupaliště, p.o.? 

 

Ing. Rusler – Ke ztrátě došlo z důvodu rozvozu obědů, který dopadl na Koupaliště, p.o. 

Přesnou výši ztráty nemůže říct nyní přesně, ale pošle písemně. 
 

 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na odstavnou plochu Chleborádova. Ing. Bártová vysvětlila, přesně 

uvedla částky a informovala Ing. Kypra. 

 

p. místostarosta – Konstatoval, že RMČ postupovala logickým způsobem (výběrové řízení; 

smlouva). Finance navíc se přesunou jinam. 

 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na výběhy pro psy, kde budou vybudovány? 
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p. místostarosta – Výběhy pro psy budou vybudovány v sídlišti, na Hradlové a v Horních 

Heršpicích za školou. 

 

Předložení informativní zprávy:  

ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 5/2018/a – viz příloha. 
 

 

12.2  

Rozpočtové opatření č. 5/2018/b   
Projednáno v RMČ Brno-jih na 107. zasedání dne 20.06.2018 

 

Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

- daň z příjmů za rok 2017 za HČ i VHČ; odvody z investičních fondů zřízených školských 

příspěvkových organizací ve výši částky odpisů (pouze dorovnání dle skutečnosti); investiční 

transfery od města Brna z OŠMT MMB a BO MMB; neinvestiční transfery od města z OIEF 

na podporu stabilizace ohrožených rodin; převod části výsledku hospodaření za rok 2017 

z vedlejší hospodářské činnosti do rozpočtu MČ Brno-jih na financování investičních akcí 

bytového odboru.  

Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  

- daň z příjmů za rok 2017 pouze za HČ; snížení některý investičních položek např. z důvodu 

nižší realizační ceny, než se původně v rozpočtu kapitálových výdajů předpokládalo nebo 

z důvodu jejího realizování v dalších rozpočtových letech; navýšení těch investičních 

položek, kde naopak byl dle původně plánovaných kapitálových výdajů konečný realizační 

rozpočet vyšší a kde se vedení MČ Brno-jih rozhodlo k realizaci těchto investičních akcí 

v průběhu roku 2018; navýšeny byly i položky neinvestiční, a to na poskytnuté náhrady, 

konkrétně na náhradu nákladů soudního řízení v souvislosti se soudním sporem StudentZone; 

neinvestiční položka na roznos Jižního kurýra, který bude MČ Brno-jih realizovat pomocí 

dohod a nikoliv roznosem přes Českou poštu s.p.; příspěvek na provoz MŠ a ZŠ ve výši 

odpisů (pouze dorovnání dle skutečnosti); navýšení investiční položky na realizaci akce 

„Odborné učebny ZŠ Tuháčkova“ na vybudování dvou odborných učeben – jazykové                     

a přírodních věd; navýšení investiční položky „Rekonstrukce bytových jader v bytech po 

exekučním vyklizení“; neinvestiční položky na mzdy, sociální a zdravotní pojištění v rámci 

programu “Podpora stabilizace ohrožených rodin II.“; investiční položka na akce bytového 

odboru financované pod ÚZ 400 z převodu části hospodářského výsledku VHČ BO za rok 

2017 a  ostatní přesuny mezi položkami dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih.  

 

Příloha:  

1. Rozpočtové opatření č. 5/2018/b – tabulka. 
 

Projednáno v RMČ Brno-jih:   

RMČ Brno-jih RO č. 5/2018/b odsouhlasila na 107. zasedání R7/107 konaném dne 20.6.2018 

a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   
 

 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na „Sídliště Brno-Komárov – vytvoření parkovacích míst“ 

9,447.000,- Kč? 
 

p. místostarosta – Rada zadala projekty, které „jsou a nejsou“. Dostala se nám do ruky 

nabídka, která plánovala 17 parkovacích míst. V rámci „Revitalizace Ponávky“ RMČ zadala 
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vyprojektovat nové parkoviště z 69 parkovacími místy (stojí zde cca 40 aut – bude to 

s rezervou). Vyřizuje se stavební povolení. 

 
Ing. Mgr. Kypr – Za částku 1,700.000,- Kč bylo počítáno se 49 parkovacími místy (teď to je 

parkovací dům), kde budou místěny? 

p. místostarosta – Uvedl, že se může přijít podívat, zpracovávají se projekty, stavební řízení, 

technické sítě, jednáme s BKOM. Chtěli bychom, aby BKOM stavbu převzali. Máme 

vyjadřovačky a bude se žádat o stavební povolení (potvrdil Ing. Rusler). 

 
Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na „náhradu nákladů soudního řízení – soudní spor StudentZone“ ve 

výši 200.000,- Kč? Budou podávat odvolání? 

 
p. tajemník Mg. Vařeka – Vysvětlil: 1. kolo sporu jsme vyhráli, ale 2. kolo již ne. Do 3 dnů 

jsme museli zaplatit výše uvedenou částku. Předali právníkovi. Jedná se o to, že Krajský soud 

rozhodl nestandardně ze dne na den (sám byl u soudu jako svědek). Zvažuje se odvolání. 

 
Ing. Mgr. Kypr – Bude to již druhý soudní spor, co bude MČ platit. Nebude důvodem změna 

právního zastoupení? Výsledek je jaký je. 

 
p. místostarosta – Nedomnívá se, že by tomu tak bylo. 

 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 5/2018/b – viz příloha. 
 

 

Hlasování:     pro – 11         proti – 0         zdržel se – 6 

Usnesení bylo přijato 

 

 

ad 13) Předání VO Modřická TSB a.s.  
 

13.1 

Bezúplatný převod vybudované investiční akce „Dobudování veřejného 

osvětlení – VO Modřická“ a předání technického zhodnocení této investiční 

akce provedené v 03/2018. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 106. zasedání dne 05.06.2018 

 

Zdůvodnění:  

Na základě „Závěrečného listu stavby“ ze dne 3. 4. 2018 a souvisejících dokladů k investiční 

akci pod názvem „Dobudování veřejného osvětlení – VO Modřická“ a technického 

zhodnocení této investiční akce provedené v 03/2018, bude převeden  majetek v celkové výši 

Kč 375.695,32 (cena investiční akce Kč 352.866,25 + TZ pod limit Kč 22.829,07) do účetní 

evidence TSB, a.s. Zároveň se tento majetek převádí i do správy výše uvedené organizace. 

Jedná se o bezúplatný převod majetku, přičemž pořizovací cena celé stavby činí rovněž                   

Kč 375.695,32. Původně měl být vybudovaný majetek převeden na Odbor investiční MMB              

a zároveň do majetkové evidence Odboru rozpočtu a financování MMB. Ovšem vzhledem 

k tomu, že vybudované veřejné osvětlení nesplňuje dle posouzení Odboru investičního MMB 

podmínky dle „Městských standardů pro veřejné osvětlení města Brna“ pro zařazení nového 
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světelného místa, nemůže být výše zmíněný vybudovaný majetek převeden do evidence 

statutárního města Brna. Z výše popsaných důvodů bylo dohodnuto, že nově vybudovaná 

světelná místa, která jsou umístěna na stávající sítí provozované TSB, a.s., budou předána 

přímo do majetku a správy TSB, a.s. Na tuto investiční akci včetně technického zhodnocení 

MČ Brno-jih použila vlastní finanční prostředky. 

 

Příloha: 

1. Závěrečný list stavby 

2. Protokol o předání a převzetí majetku (zpracoval Ing. Lukáš Rusler) 

 

 

Projednáno v RMČ Brno-jih:   

Rada městské části Brno-jih 106. zasedání dne 5. 6. 2018 

RMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované stavby v rámci investiční akce 

„Dobudování veřejného osvětlení – VO Modřická“ a technického zhodnocení této investiční 

akce v celkové výši Kč 375.695,32 do správy a účetní evidence majetku TSB, a.s.. Zároveň 

RMČ Brno-jih doporučuje Zastupitelstvu MČ Brno-jih pověřit místostarostu podpisem 

„Protokolu o předání a převzetí majetku“. 

 

p. místostarosta – Uvedl, že na minulém zastupitelstvu hlasovali o tom, že stavbu převezme 

město Brno, tak jak říkal p. Kypr, že je to domluvené – ale nebylo. Domluvili jsme se                        

o převzetí s Technickými sítěmi. 
 

Ing. Mgr. Kypr – Podivil se, kam na to pan místostarosta chodí – nic takového neříkal. 

Technické sítě to vybudovaly a MČ zaplatila. Požádal p. místostarostu, aby se choval „jako 

normální člověk“ a neříkal lži. 

 

Usnesení:   

ZMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované stavby v rámci investiční akce 

„Dobudování veřejného osvětlení – VO Modřická“ a technického zhodnocení této 

investiční akce v celkové výši Kč 375.695,32 do správy a účetní evidence majetku TSB, 

a.s.. Zároveň ZMČ Brno-jih pověřuje místostarostu podpisem „Protokolu o předání a převzetí 

majetku“. 

 

 

Hlasování:     pro – 13         proti – 0         zdržel se – 3         (nehlasoval – 1) 

Usnesení bylo přijato 
 

 

ad 14) Prodej, směna majetku města Brna 
 

14.1                         
Žádost pana xxx, o vyjádření k prodeji pozemků p.č. 377 a p.č. 378 nebo 

části pozemku p.č. 377 o výměře 50 m2 a části pozemku p.č. 378 o výměře 50 

m2, k.ú. Horní Heršpice ve vlastnictví statutárního města Brna.  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 104. zasedání dne 09.05.2018 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 107. zasedání dne 20.06.2018 

 

Návrh usnesení:    
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ZMČ Brno-jih doporučuje prodej pozemků p.č. 377 a p.č. 378 nebo části pozemku p.č. 377 

o výměře 50 m2 a části pozemku p.č. 378 o výměře 50 m2, k.ú. Horní Heršpice ve vlastnictví 

statutárního města Brna, pro pana xxx. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru 

vyrozumět písemně žadatele a MO MMB. 

 

p. místostarosta – Informoval že pozemek byl blokovaný pro možnou směnu s paní xxx. 

Obdrželi od ní dopis, že nechce žádný pozemek. Z toho důvodu pozemky uvolnili. 

 
Ing. Mgr. Kypr – Není tu vyjádření OÚPR MMB, které sám p. místostarosta dříve vždy 

vyžadoval. Proč RMČ rozhodla nedoporučit a teď doporučuje? 

 
p. místostarosta – Uvedl, že teď to říkal, z jakého důvodu. 

 
Ing. Vacek – Přečetl vyjádření OÚPR MMB z 20.10.2017 – Nemá námitky. 

 
Ing. Harant – Je zbytečné, abychom doporučovali městu prodej ve dvou variantách. Doporučit 

pouze prodej celého pozemku  a vypustit z návrhu usnesení „nebo části pozemku p.č. 377              

o výměře 50 m2 a části pozemku p.č. 378 o výměře 50 m2, k.ú. Horní Heršpice“.   

 

Návrh Ing. Haranta: Doporučit odprodej celých pozemků p.č. 377 a p.č. 378 k.ú. Horní 

Heršpice. 

 

p. Janíček – Dotaz, zda jsou pozemky samostatně zastavitelné? 

 
Ing. Vacek – Uvedl, že každý z nich samostatně těžko. 

 
p. Janíček – Pokud se dva pozemky spojí, domnívá se, že ano. Doporučil by prodej 

v nabídkovém řízení. 

 
p. místostarosta – Pouze doporučujeme městu, ať si rozhodne samo, co s tím bude. 

 
Ing. Mgr. Kypr – Byl za ním pán, který chtěl koupit zbytek pozemku od pana xxx, aby zde 

vystavěl bytový dům. Upozorňuje na tuto možnost (ztížené dopravní poměry, vjezd na 

komunikaci). 

 

Hlasování o návrhu usnesení navrhovaném Ing. Harantem: 

Usnesení:    

ZMČ Brno-jih doporučuje prodej pozemků p.č. 377 a p.č. 378 k.ú. Horní Heršpice ve 

vlastnictví statutárního města Brna, pro pana xxx“. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému 

odboru vyrozumět písemně žadatele a MO MMB. 

 

Hlasování:     pro – 11         proti – 0         zdržel se – 6 

Usnesení bylo přijato 

 
14.2                         
Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno, o vyjádření ke 

směně pozemků p.č. 1607/2 a p.č. 1305 v k.ú. Komárov ve vlastnictví 
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statutárního města Brna, za pozemky p.č. 1544/10 a p.č. 1542/3 v k.ú. 

Komárov ve vlastnictví společnosti Top-in.cz, a.s., IČ: 269 08 778, se sídlem 

Hněvkovského 30/65, 617 00 Brno. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 105. zasedání dne 23.05.2018 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na poměr směňovaných pozemků, zda je směna metr za metr? 

 
p. místostarosta – Není. Jedná se o doporučení pro město, bude to dáno cenou a případným 

doplatkem. Až v dalším bodě AGROTEC, a.s. se pokračuje dál s pozemky (v rámci 

REURIS). 

 
Ing. Mgr. Kypr – Namítl, že to bude problém. 

 
Ing. Vacek – Problém nebude. Netýká se to toho -  projednávalo se to. 

 

Usnesení:   
ZMČ Brno – jih doporučuje směnu pozemků p.č. 1607/2 a p.č. 1305 v k.ú. Komárov ve 

vlastnictví statutárního města Brna, za pozemky p.č. 1544/10 a p.č. 1542/3 v k.ú. Komárov ve 

vlastnictví společnosti Top-in.cz, a.s., IČ: 269 08 778, se sídlem Hněvkovského 30/65,               

617 00 Brno. ZMČ Brno-jih ukládá MO vyrozumět písemně MO MMB. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 1 

Usnesení bylo přijato 

                                 
 

14.3                         
Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření ke směně 

částí pozemků p.č. 1268, p.č. 1269/1 a p.č 1269/2 v k.ú. Komárov ve 

vlastnictví statutárního města Brna za pozemek p.č. 1271/2 a část pozemku   

p.č. 1266/1 v k.ú. Komárov ve vlastnictví společnosti AGROTEC, a.s.  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 105. zasedání dne 23.05.2018 

 

p. místostarosta – Uvedl, že se jedná o pokračování pozemků kolem Ponávky, z důvodu 

revitalizace Ponávky. 

 

 

Usnesení:   
ZMČ Brno – jih doporučuje směnu částí pozemků p.č. 1268, p.č. 1269/1 a p.č 1269/2 v k.ú. 

Komárov ve vlastnictví statutárního města Brna, za pozemek p.č. 1271/2 a část pozemku      

p.č. 1266/1 v k.ú. Komárov ve vlastnictví společnosti AGROTEC, a.s., v rozsahu dle 

přiloženého návrhu GP č. 1011-150/2015. ZMČ Brno-jih ukládá MO vyrozumět písemně 

MO MMB. 

 

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 1 

Usnesení bylo přijato 
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14.4 

Žádost MO MMB o vyjádření k nabytí pozemků p.č. 243/3, p.č. 243/6               

a p.č. 243/13, včetně stavby  zděné chaty č.e. 185 vše v k.ú. Přízřenice, 

z vlastnictví paní xxx, do vlastnictví statutárního města Brna, z úrovně 

statutárního města Brna.  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 107. zasedání dne 20.06.2018 

 

Ing. Mgr. Kypr – Upozornil, že paní xxx o prodeji nepíše, původně chtěla směňovat. 

 
p. místostarosta – Byl to dotaz MO MMB, kterému my odpovídáme. 

 
Ing. Vacek – Probíhala korespondence mezi právním zástupcem paní xxx a městem, které 

mělo patřičné podklady. To potvrdil i pan tajemník (my tento dopis ani nemáme). 

 

Usnesení:   
ZMČ Brno – jih doporučuje nabytí pozemků p.č. 243/3, p.č. 243/6 a p.č. 243/13, včetně 

stavby zděné chaty č.e. 185 vše v k.ú. Přízřenice, z vlastnictví paní xxx, do vlastnictví 

statutárního města Brna, z úrovně statutárního města Brna. ZMČ Brno-jih ukládá MO 

vyrozumět písemně MO MMB. 

  

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 1 

Usnesení bylo přijato 
 

 

ad 15) Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města   

Brna 
 

15.1  

Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č.    /2018, kterou 

se mění obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, 

kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 107. zasedání dne 20.06.2018 

 

 

Komentář: 

Návrh úprav Statutu se dotýká oblastí: 

- Rozpočtu a finančního hospodaření, 

- Doplňuje problematiku GDPR a pověřence, 

- Životního prostředí (souhlas MČ se změnou kompetence z úrovně ÚMČ Brno-jih na 

MMB schválen na Z7/017 dne 14. 9. 2017) 

- Oblast bydlení 
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- Doplnění Přílohy č. 9 o seznam školských zařízení MČ Brno-jih a Koupaliště Brno-

jih, Mariánské nám č. 13, p. o.  

 

 

Přílohy: 

- Průvodní dopis Organizačního odboru MMB ze dne 31. 5. 2018 

(MCBJIH/06433/2018) 

- Návrh textu OZV Projednané Pracovní skupinou pro přípravu novelizace Statutu 

města Brna na jednání konaném dne 28. 5. 2018 

- Důvodová zpráva 

- Porovnání textu  

- Příloha č. 9 

Projednáno v RMČ na 107. zasedání R7/107 dne 20.06.2018. RMČ Brno-jih schvaluje 

návrh  OZV SMB, kterou se mění a doplňuje  obecně závazná vyhláška SMB č. 20/2001, 

kterou se vydává Statut města Brna, dle verze projednané Pracovní skupinou pro přípravu 

novelizace Statutu města Brna na jednání konaném dne 28. 5. 2018. 

 

Usnesení:  
ZMČ Brno – jih  doporučuje ZMB schválit návrh obecně závazné vyhlášky č.   /2018, 

kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, 

kterou se vydává Statut města Brna, ve znění doporučení pracovní skupinou pro novelizaci 

Statutu města Brna  na jednání  dne 28. 5. 2018. 

 

 

Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 

ad 16) Kontrola výkonu samostatné působnosti svěřené orgánům 

MČ Brno-jih 
 

16.1                             
Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti svěřené orgánům 

městské části Brno-jih – návrh opatření k nápravě. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 107. zasedání dne 20.06.2018 

 

Komentář: 

Kontrolní orgán: Magistrát města Brna, Odbor interního auditu a kontroly 

Termín kontroly: 23. 01. 2018 – 18. 05. 2018 

Pověření: č.j.: OKO/03-02/2018 

 

Přílohy: 

Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti, č.j. MCBJIH/6156/2018 

Navrhovaná opatření 
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Projednáno v RMČ na 107. zasedání R7/107 dne 20.06.2018. RMČ Brno-jih bere na 

vědomí protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti svěřené orgánům městské části 

Brno-jih, č.j. MMB/0214990/2018 ze dne 22. 5. 2018 a návrh opatření k nápravě kontrolou 

zjištěných nedostatků a k zamezení jejich opakování. RMČ pověřuje místostarostu seznámit 

na nejbližším zasedání Zastupitelstva MČ Brno-jih zastupitele MČ s výsledky uskutečněné 

kontroly a navrhovanými opatřeními. 

Usnesení:  
ZMČ Brno – jih  bere na vědomí Protokol o kontrole výkonu samostatné působnosti svěřené 

orgánům městské části Brno-jih a souhlasí s návrhem opatření k nápravě kontrolou 

zjištěných nedostatků a k zamezení jejich opakování. 

 

Ing. Mgr. Kypr – Z materiálu není zřejmé, kdo ho vypracoval. Na posledních dvou listech to 

není napsáno. 

 
p. tajemník – Je to uvedeno na začátku „v hlavičce“ - Magistrát města Brna, Odbor interního 

auditu a kontroly. 

 
Ing. Mgr. Kypr – Dotaz, zda byly podány  odvolací námitky? 
 
p. tajemník – Ano, byly podány – rozporovali je, s některými nesouhlasili. Žádné námitce 

nebylo vyhověno. 
 
Ing. Mgr. Kypr – Jak četl, ani dříve nebylo vyhověno. Je zde zmiňována jeho osoba 

(Sokolova 4 - objednávka nad rámec zakázky). Škoda, že k tomu nemohl zaujmout stanovisko   

a vše dovysvětlit, jestliže není možný žádný opravný prostředek. Dále zmínil bod 3.1.5 a 3.1.4 

Nápravných opatření. Dle zákona byly pod 6 mil. Kč Vzhledem k více a méně pracím se to 

„přehouplo“ přes tuto částku. Bylo již podáno, nemá cenu to dál řešit. 
 
p. místostarosta – Konstatoval, že být na jeho místě, nezmiňoval by se o některých věcech. 

Vypíšete výběrové řízení, sepíšete smlouvu s dodavatelem. Jeden den uděláte z víceprací 

méněpráce, a potom děláte objednávku. Nechce snižovat Zprávu Odboru interního auditu               

a kontroly (OKO) MMB, ale u MŠ Kšírova tomu tak jednoznačně bylo. Bylo postupováno 

tzv. „salámovou metodou“. Pan místostarosta na to upozorňoval, že se to takto nesmí. Pan 

Kypr tvrdil, že to tak lze. Když byl potom problém konzultován s p. starostou Z. Rotreklem, 

jak mohou pokračovat dál v opravách školky – z 3. etapou MŠ Kšírova, logickým způsobem 

byla sečtena všechna tři čísla = limit 6 mil. Kč bez DPH. Dle těchto hranic se určuje, jaké má 

být vyhlášeno výběrové řízení (VŘ). Bylo doporučeno zpracovat projekt, finance, vyhlášení 

VŘ (sečíst všechna čísla a dle hranice vypsat VŘ). Je to složitější VŘ a déle trvá. Budeme 

rádi, když bude smlouva a budeme opravovat v 8/2018. Stejné je to s MŠ Záhumenice (stejný 

případ, jen to OKO MMB nekontroloval). 

 
Ing. Mgr. Kypr – Protokol z r. 2013  - pochybení bylo. Nebudou zde vykládat, co kdo. Když 

se vyhlašuje zakázka, dělá se to podle předpokládané ceny. 

 

 

ad 17) Různé   
   

17.1 
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Dotazy, připomínky  
 

pí Nová – Dotazy na stav oprav MŠ Kšírova, dále ZŠ Bednářova (2 mil. Kč z MMB) a MŠ 

Hněvkovského (2 mil. Kč + 1,5 mil. Kč na zahradu)? 
 

p. místostarosta – Projektanti to zpracovávají. 
pí Nová – Podivuje se, že zpracovávají půl roku. Nestihne se to. 
 

p. místostarosta – Byly sepsány smlouvy s projektanty, které vybrali oni. Byla zpracována MŠ 

Kšírova a Záhumenice. ZŠ Bednářova a MŠ Hněvkovského udělali – bude; vypíšeme 

výběrové řízení a bude se dělat. 
 

pí Nová – Dotaz na předávání – nebude se předávat? 
 

p. místostarosta – Uvedl, že staveniště bylo předáno. 
 

pí Nová – Na 106. RMČ Brno-jih R7/106 dne 05.06.2018 bod 5.3 – Dopis Mgr. Komárkové – 

ředitelky MŠ Zelná, byl adresovaný panu místostarostovi, ve věci předžalobní výzvy. Není 

zřejmé, o co se konkrétně jedná, co je v dopise. Dotaz, jaký byl zápis z rady?  
 

p. místostarosta – Rada bere na vědomí – přesný text usnesení si nepamatuje. Není problém, 

bude Vám dopis zaslán. 
 

pí Nová – Požadavek zaslat kopii dopisu Mgr. Komárkové všem členům zastupitelstva. 
 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na stav ohledně věci Mgr. Komárkové? 
 

p. místostarosta – V pondělí 2. 7. 2018 je domluvena schůzka s paní ředitelkou                             

Mgr. Komárkovou.  
 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na KD Bednářova, nebyli zájemci o pronájem – co s tím (od města  

obdrželi 3,5 mil. Kč)?  
 

Ing. Vacek – Informoval, že v pondělí bude zahájeno řízení. 
 

Ing. Mgr. Kypr – Jak hovořil občan o hanlivém nápisu na pana prezidenta (směr                             

ul. Vídeňská), v těch místech, když vyjíždí u bývalé půjčovny filmů, zastaví na stopce, není 

tam pořádně vidět do křižovatky – nebezpečné. Požaduje, aby pí Kubová prověřila –                       

Ing. Rusler ví, o jaké místo se jedná (výjezd na ul. Vídeňská).  
 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na částku ve výši 40.000,- Kč na hody v MČ – peníze od města?                               
 

Ing. Bártová – 40.000,- Kč na Komárovskou pouť; 40.000,- Kč na Heršpickou pouť                           

a 40.000,- Kč na hody Přízřenice. Zbytek peněz je určen na služby (kroje).                               
 

Ing. Mgr. Kypr – Dotaz na pana tajemníka ohledně soudních sporů?                               
 

p. tajemník – Jeden soudní spor není ukončen; dva soudní spory Úřad vyhrál. Ohledně 

trestního oznámení (kauza SÚ) – bylo podáno, má PČR. 
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Ing. Mgr. Kypr – Považují se za „specialisty“  na veřejné zakázky, ale není tomu tak.                        

Ve 106. RMČ Brno-jih R7/106 ze dne 05. 06.2018 – Zakázka malého rozsahu Kovářská 16 – 

veřejná zakázka na dodávky a služby do 6,000.000,- Kč bez DPH. Mělo by být na stavební 

práce, na služby do 2,000.000,- Kč. Jestliže Vy poučujete mně, já poučuji zase Vás.  

 

p. místostarosta – Konstatoval, že od p. Kypra se poučovat nenechá – „to by dopadl“.                            

17.2      

Závěr 
Pan místostarosta poděkoval všem za účast a ukončil 21. zasedání ZMČ Brno-jih.          
          

Ukončení zasedání v 19.46 h. 
 
 

Zapsala: Pažoutová D. 

V Brně dne 29.06.2018 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřili dne: …………………………………………………………………… 

 

 

 

Ing. David Rotrekl.....………………………………………………………… 

 

 

 

Marek Janíček………………………………………......................................... 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                          Mgr. Josef Haluza 

                                                                                    místostarosta MČ Brno-jih 


